
UCHWAŁA NR XXVIII/208/2021 
RADY MIEJSKIEJ LĄDKA-ZDROJU 

z dnia 9 lutego 2021 r. 

w sprawie stanowiska Rady Miejskiej Lądka-Zdroju dotyczącego odmowy udziału Uzdrowiska Lądek-
Długopole S.A. w badaniach geotermalnych na terenie Lądka-Zdroju 

Na podstawie art. 18 ust. 1, art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 
z 2020 r. poz. 713 ze zm.) oraz w związku z § 31 ust. 2 pkt 2 Statutu Miasta i Gminy Lądek-Zdrój (Dz. Urz. Woj. 
Doln. z 12.03.2014 r., poz. 1308 ze zm.) Rada Miejska Lądka-Zdroju uchwala, co następuje: 

§ 1. Rada Miejska Lądka-Zdroju przyjmuje stanowisko w sprawie odmowy udziału Uzdrowiska Lądek-
Długopole S.A. w badaniach geotermalnych na terenie Lądka-Zdroju, które zostało zawarte w załączniku nr 1 do 
uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Lądka-Zdroju. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta 
i Gminy Lądek-Zdrój. 

 

   

Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Lądka-Zdroju 

 
 

Małgorzata Bednarek 
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Załącznik do uchwały Nr XXVIII/208/2021 

Rady Miejskiej Lądka-Zdroju 

z dnia 9 lutego 2021 r. 

Stanowisko Rady Miejskiej Lądka-Zdroju w sprawie odmowy udziału Uzdrowiska Lądek-Długopole S.A 
w badaniach geotermalnych na terenie Lądka-Zdroju z dnia 9 lutego 2021 r. 

Jako radni Rady Miejskiej Lądka-Zdroju, wybrani głosami mieszkańców gminy, stanowczo protestujemy 
przeciwko odmowie udziału Uzdrowiska Lądek-Długopole S.A. - w którym akcje objęło Województwo 
Dolnośląskie - w badaniach geotermalnych na terenie Lądka-Zdroju. 

Lądek-Zdrój to uzdrowisko oparte na działaniu wód leczniczych pozyskiwanych z 6 źródeł i odwiertu L-2. 
Koncesję na wydobycie wód posiada Uzdrowisko Lądek-Długopole S.A. Dzięki staraniom Gminy Lądek-Zdrój 
w okresie od 26 września 2018r. do 6 czerwca 2019 r. wykonano na terenie gminnym odwiert badawczy LZT-1 
na głębokość 2500 metrów, sfinansowany w 100% dzięki dotacji w wysokości 18,8 mln zł z Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Przeprowadzone a ograniczone ze względów 
technicznych badania złożowe wykonane w trakcie wiercenia LZT-1 są niewystarczające do określenia jego 
zasobów. Koniecznym jest przeprowadzenie dalszych badań rozpoznania złoża wód termalnych i ustalenia 
nowych zasobów eksploatacyjnych poszczególnych ujęć, w tym zasobów LZT-1 - co postulują naukowcy 
z Politechniki Wrocławskiej i Uniwersytetu Poznańskiego. 

Podczas zorganizowanej przez Romana Kaczmarczyka - Burmistrza Lądka-Zdroju wideokonferencji w dniu 
5 lutego 2021 r., w której uczestniczyli naukowcy, samorządowcy i przedstawiciele spółki uzdrowiskowej, ze 
strony Joanny Walaszczyk, Prezesa spółki Uzdrowisko Lądek-Długopole S.A. zebrani usłyszeli, że spółka 
nie jest zainteresowana współpracą w zakresie takich badań. 

W sytuacji, gdy naukowcy deklarują pełną współpracę od strony naukowej a Gmina Lądek-Zdrój gotowość 
do pozyskania środków finansowych na ten projekt, który byłby przeprowadzony z zabezpieczeniem 
odpowiedniej ilość wód leczniczych dla bieżących potrzeb spółki uważamy, że stanowisko spółki nie służy 
interesowi mieszkańców Gminy i nie przyczynia się do jej dalszego rozwoju. W ten sposób zamyka się 
możliwości rozpoznania zasobów wód termalnych, które mogą przyczynić się m.in. do wykorzystania energii 
geotermalnej poprzez budowę nowej elektrociepłowni geotermalnej, możliwość kaskadowego wykorzystania 
geotermii do zasilania poszczególnych odbiorców, wykorzystanie ciepła do celów rekreacyjnych, leczniczych, 
w rolnictwie i przemyśle. Spółka uzdrowiskowa podejmując współpracę z gminą tylko zyskuje na takiej 
współpracy, bowiem budowanie konkurencyjności miejscowości w stosunku do innych uzdrowisk wpływa też 
pozytywnie na wszystkich partnerów. Gmina nie ma innych kierunków rozwoju niż uzdrowiskowo-turystyczne, 
chociażby z racji zastrzeżeń wynikających z ustanowionych na mocy obowiązującego prawodawstwa stref 
uzdrowiskowych, które ograniczają na tym terenie rozwój przemysłu, uciążliwych usług, itp. 

Rada Miejska Lądka-Zdroju zwraca się do Pana Marszałka Województwa Dolnośląskiego w imieniu 
społeczności lokalnej z apelem o interwencję. Blokowanie takiej inicjatywy to stagnacja, brak korzystania 
z innowacyjnych rozwiązań, a co za tym idzie - brak rozwoju. Jako mieszkańcy tego regionu pragniemy 
skorzystać z szansy na pełniejsze wykorzystanie zasobów wód termalnych, a na ile te szanse będą realne - 
dowiemy się jedynie dzięki ustaleniom przeprowadzonym w postępowaniu badawczym.
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Uzasadnienie

Dzięki staraniom Gminy Lądek-Zdrój w okresie od 26 września 2018r. do 6 czerwca 2019r. wykonano na
terenie gminnym odwiert badawczy LZT-1 na głębokość 2500 metrów, sfinansowany w 100% dzięki dotacji
w wysokości 18,8 mln zł z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Przeprowadzone
a ograniczone ze względów technicznych badania złożowe wykonane w trakcie wiercenia LZT-1 są
niewystarczające do określenia jego zasobów. Aby tego dokonać, koniecznym jest przeprowadzenie dalszych
badań rozpoznania złoża wód termalnych i ustalenia nowych zasobów eksploatacyjnych poszczególnych ujęć,
w tym zasobów LZT-1 - co postulują naukowcy z Politechniki Wrocławskiej i Uniwersytetu Poznańskiego.

Uzdrowisko Lądek-Długopole S.A. nie jest zainteresowane współpracą w w/w temacie. Właścicielem akcji
spółki jest Województwo Dolnośląskie. Uzasadnione jest zatem apelowanie do Marszałka Województwa
Dolnośląskiego o interwencję w tej sprawie.

Przewodnicząca Rady Miejskiej Lądka-Zdroju

Małgorzata Bednarek
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